
Od pięciu lat Poznań jest miejscem spotkań poświęco-
nych refleksji nad szpitalami klinicznymi. W tym roku

Forum Szpitali Klinicznych odbyło się z udziałem wielu za-
szczytnych Gości, którzy nadali szczególną rangę 
temu wydarzeniu.

Największym zainteresowaniem słuchaczy 
cieszyła się sesja poświęcona Gorącym tematom 
szpitali klinicznych. Niemalże trzysta osób wy-
słuchało wystąpienia szefa NFZ, dr. Andrzeja So-
śnierza. 

Zaciekawienie wzbudziły wystąpienia prezesa 
Agencji Oceny Technologii Medycznej, dr. Wal-
demara Wierzby, a także wystąpienie min. dr. 
Adama Kozierkiewicza, dotyczące sieci szpital-
nej. Panelowi dyskusyjnemu przewodniczył pre-
zes Stowarzyszenia Dyrektorów Szpitali Klinicz-
nych, doc. Maciej Kowalczyk. 

Pierwsza sesja dawała możliwość wsłuchania 
się w doświadczenia innych. O sytuacji brytyj-
skiej mówił dr Wojciech Karwatowski – dyrektor 
ds. medycznych Leicester Royal Infirmary. Sytu-
ację niemiecką przedstawił dr Andreas Koestler 

– dyrektor naczelny ponad 800-łóżkowego Szpitala Bonifra-
trów w Regensburgu. 

Nieco mniejszym zainteresowaniem cieszyła się sesja po-
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święcona nowym trendom szpitalnictwa: Szpital kliniczny 
poza murami?! Jednak ten aspekt spotkania zasługuje na 
uwagę, gdyż współczesny szpital staje się bazą wysokospe-
cjalistycznej działalności, związanej chociażby z domowym 
żywieniem pozajelitowym i dojelitowynm, tlenoterapią oraz 
stosowaniem wentylacji mechanicznej. Stosunkowo najle-
piej rozwinęła się domowa opieka hospicyjna, wymaga  jesz-
cze dostrzeżenia rola chemioterapii oraz antybiotykoterapii  
w warunkach domowych.

Merytorycznie istotną częścią spotkania były zagadnienia 
poświęcone praktycznym aspektom uzyskiwania pomocy w 
ramach Unii Europejskiej w najbliższych latach.

Cieszyła obecność podczas V Forum Szpitali Klinicznych 
dyrektorów większości spośród 43 polskich szpitali klinicz-
nych, ale także szerokiego gremium osób z naszego regionu 
– akademików, dyrektorów, lekarzy i innych medyków –za-
troskanych sprawami organizacji opieki zdrowotnej. Zespół 
Szpitala Klinicznego nr 1 próbuje animować płaszczyznę 
tych spotkań, których intencją jest – choć to tylko zaczyn 
dyskusji – wzbudzanie potrzeby godnej i skutecznej służby 
medycznej.
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